

草原骑兵歌

又名《草原啊草原》
二声部合唱+伴唱

(苏) 维·古谢夫词
(苏) 列·克尼贝尔曲
薛范 译配
红色水波 制谱

♩ = 128

行军进行曲速度

歌声从弱到强，又从强到弱

伴唱

(伴唱) 哟 嘿！ 哟 嘿！ (词同下)

人声2

1.草原啊草原啊草原啊，辽阔草原一望无边！英雄们骑马飞过。
2.姑娘请观路看呀，我们前面大路平坦，看，这条大路多么。
3.走过的路呀，我们四周田野宽广，这都是我们集体。
4.但见呀，地平线上硝烟弥漫，敌人躲在森林。
5.姑娘心吧，我们准备迎敌，看，红色骑兵纵马。
6.高放天心中，飞行员在驱散乌云，看，潜艇在海底。
7.为集体农庄呀，愉快劳动，活泼到张，今天呀我们放哨。
8.姑娘笑吧，要为我们感到骄傲。听，我们歌声越唱越高。
9.草原啊微草原啊，绿色草原一望无边！英雄们骑马飞过。

人声3

钢琴

伴唱

6 | 1. — 8. | 9.

Vo.2

草遥农那飞航站越草 原, 哎嘿, 红军战士 飞奔向前。 哎!
 远, 哎嘿, 一路之上 歌声不断。 哎!
 庄, 哎嘿, 到处一片 新断象。 哎!
 边, 哎嘿, 好像乌云 遮蔽。 哎!
 奔, 哎嘿, 红军坦克 冲进天。 哎!
 行, 哎嘿, 伏罗希洛夫 前进。 哎!
 岗, 哎嘿, 国境线上 巡逻们。 哎!
 高, 哎嘿, 歌声雄壮 直往。 哎!
 原, 哎嘿, 红军战士 飞奔霄。 哎!

V 9. 向前。

Pno.

The musical score consists of four staves. The top staff is for 'Vo.2' (vocals), the second staff for 'Vo.3' (vocals), the third staff for 'Pno.' (piano), and the bottom staff for bass. The vocal parts sing in unison, with lyrics in Chinese and English. The piano part provides harmonic support with chords. The bass part provides harmonic support with sustained notes. The score is in common time, with a key signature of one flat. Measure numbers 6, 1-8, and 9 are indicated above the vocal staves. Measure 9 concludes with a dynamic 'V' and the text '9. 向前.'